
Benátky jsou pod vodou 

Náměstí svatého Marka je zaplaveno, mnohé budovy stojí pod vodou. Takovou povodeň jako 

v listopadu 2019 italské město na laguně dlouho nezažilo. A hrozí dokonce, že titul světového 

kulturního dědictví nebude uznán. 

Projet se jednou po Canale Grande v Benátkách je snem mnoha turistů. Severoitalské město 

je známé svými mnohými vodními cestami a historickými budovami, ročně do města přijede 

22 miliónů návštěvníků. Záplavy nejsou pro město nic nového. V listopadu 2019 dosáhla ale 

záplava alarmujícího stavu 1,87 metrů nad hladinou moře – tak vysoko voda nestála už 53 

let. 

„Tato zátopa zanechá ve městě ránu, která se hned tak nezahojí“, říká starosta Benátek Luigi 

Brugnaro. Ve městě na laguně, které patří od roku 1987 ke světovému kulturnímu dědictví, 

je toho mnoho v sázce (steht viel auf dem Spiel). Mnoho historických budov je zaplaveno, 

také známý dóm svatého Marka stojí pod vodou. Škody dosáhnou sumy více než jedné 

miliardy Euro. 

Mechtild Rösslerová, ředitelka centra pro světové kulturní dědictví v Paříži, říká: „ Benátky 

musí dávat pozor!“ Městu hrozí už od roku 2015, že se mu odejme titul světového kulturního 

dědictví. Důvodem proto jsou především velké výletní lodě, kterým je dovoleno jezdit úzkými 

kanály. Kromě toho ve městě všechno tak zdražilo, že domácí obyvatelstvo musí Benátky 

opouštět. „Nechceme město, které by bylo jen muzeem“, říká Rösslerová. Je těžké najít pro 

tento problém nějaké řešení, protože město žije z turistického ruchu. (vom Tourismus) 

Nyní přichází s hroznou zátopou další problém. Jasné je, že Benátky jsou obzvláště zasaženy 

klimatickou změnou. Silný déšť a stoupající hladina moře jsou ta nejviditelnější znamení. 

Další katastrofou pro město by bylo odnětí (die Aberkennung) titulu světového kulturního 

dědictví. „Tak daleko to nesmí zajít“, říká Rösslerová a nabízí pomoc expertů: „Když nás 

Benátky požádají, jsme připraveni.“ 


